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Vážení občané,Vážení občané,

číslo 2
Prosinec 2022

Vážení občané Nedašova!
Dovolte mi na začátku adventní-

ho času vrátit se ještě k  uplynulým 
podzimním měsícům.

Na konci září se konaly komunální 
volby, ve kterých volební strana Sdru-
žení nezávislých kandidátů získala 
čtyři mandáty z  9členného zastupi-
telstva. Další tři mandáty získala stra-
na KDU-ČSL a dva mandáty Sdružení 
nezávislých kandidátů „Nestranní“.

V  pátek 21. října 2022 se konalo 
ustavující zasedání zastupitelstva 
naší obce. 

Členové nově zvoleného 

zastupitelstva: 

Václav Fojtík
Ing. Markéta Jančarová

František Kolínek
Tomáš Kolínek
Tomáš Kvasnička Dis.
Kristina Miklasová
Martin Ptáček
Mgr. Martin Pykal Ph.D.
Zdeněk Tomeček

Nově zvolení členové zastupitel-
stva obce složili slib, kterým se za-
vázali k  čestnému a  svědomitému 
výkonu funkce zastupitele. Z  devíti 
členů zastupitelstva bylo zvoleno pět 
nových členů. Proběhla veřejná vol-
ba uvolněného starosty a neuvolně-
ného místostarosty. Byl jsem zvolen 
do funkce starosty obce Nedašov ve 
volebním období 2022–2026. Děkuji 
všem za podporu a důvěru a těším se 

na společnou práci. Funkci místosta-
rosty bude vykonávat pan Tomáš 
Kvasnička.

Chtěl bych poděkovat bývalým 
zastupitelům za odvedenou práci. 
Zvláštní poděkování patří bývalé sta-
rostce paní Aleně Novákové za její 
obětavost a svědomitost, s  jakou pl-
nila své úkoly po celou dobu svého 
mandátu. 

Teď před koncem roku věřím, že 
po dvou covidových letech zažijeme 
společně předvánoční i  povánoční 
akce v plné parádě. Těším se na spo-
lečný čas a setkání s Vámi. 

Přeji požehnané svátky vánoční 
a úspěšný vstup do roku 2023. 

Váš starosta Martin Ptáček
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Obilí dozlátlo pod žhavým letním sluncem a pro ze-
mědělce nastala nejdůležitější část roku, začalo období 
žní...

Po dokončené práci mohla započat dožínková slav-
nost s lidovými zvyky. 

Dnes už se do polí nevydáváme, všechnu práci zasta-
nou stroje a my si koupíme hotový výrobek...kilo mouky. 
Zapomínáme však na to, jak těžká dřina to byla pro sed-
láky, jak důležitou roli hrálo počasí a jak se lidé hnali, 
aby úrodu sklidili včas. A proto se snažíme zachovat 
alespoň část, dožínkovou slavnost s krásnými písněmi 
a zvyky. 

I  tento rok jsme se mohli stát součástí této krás-
né tradice, která byla ve znamení úžasné spoluprá-
ce dobrovolníků, národopisného souboru Závršan 
a obce Nedašov. 

Přípravy zahrnovaly tvorbu nového dožínkového 
věnce, který symbolizuje sílu slunce, jenž dalo vznik-
nout úrodě. Tímto děkuji tetičkám za příjemné od-
poledne plné historek a vzpomínek a samozřejmě za 
vytvoření krásného věnce. 

V pátek před dožínkami jste mohli zahlédnout oz-
dobený vůz s omladinou, která za zpěvu jela pozvat 
,,hospodáře“, tedy starosty našich třech obcí, na do-
žínkovou slavnost. Děkuji za zapůjčení traktoru Zeto-
ru Z-25 a žebřinového vozu, se kterými počítáme i do 
budoucích let. 

Nedělní dožínková slavnost začala již dopoled-
ní mší svatou s krojovým průvodem a poděkováním 
Pánu Bohu za letošní úrodu. Výzdoba kostela byla 
opravdu nádherná, za což také děkuji paní Fojtíkové 
z  Nedašové Lhoty, cérkám Fojtíkovým za vytvoření 
obilných kytiček a tetičkám za přinesenou úrodu před 
oltář. 

Odpolední průvod od sochy svatého Antoníčka 
čítal přes sedmdesát krojovaných a  za doprovodu 
nedašovské Závršanky se vydal do našeho krásného 
kostela na požehnání. Děkuji otci Krystianu Sochovi 
MIC za posvěcení dožínkového věnce a svátostné po-
žehnání. 

Následovaly slavnosti na obecní zahradě za hasi-
čárnou. Nejprve byl předán dožínkový věnec hospo-
dáři a  pak započal doprovodný program. Vystoupil 
dětský folklórní soubor Nedašovský valášek a dětský 
folklórní soubor Vršatčiarik z  Dubnice nad Váhom 
pod vedením pana Tinatha s národopisným soubo-
rem Klobučan pod vedením paní Tarabusové. 

K  poslechu a  tanci zahrála skvělá dechová kape-
la Boršičanka z Boršic, která roztancovala netancující 
a rozezpívala nezpívající.

Celé odpoledne se neslo ve skvělé náladě všech. 
Pivo teklo proudem a klobásky z udírny a výborná ky-
selica od Andělky provoněli celé Závrší. Což přilákalo 

Dožínky 2022 Dožínky 2022 
rekordní počet návštěvníků i ze širokého okolí.

Srdečné díky všem za dobrovolné vstupné, které bylo 
použito na výmalbu nedašovského kostela! 

Závěrem děkuji VŠEM, kteří se jakkoliv podíleli na 
vzniku této kulturní akce a dá-li Bůh zdraví budeme se 
těšit i příští rok! 

Ing. Markéta Jančarová
zastupitel obce Nedašov
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Vážení spoluobčané, milé sestry, 
milí bratři,

opět nastává čas na zhodnocení 
uplynulého půlroku v našich řadách. 
Začal bych mimořádnými událostmi, 
ke kterým se v předchozích měsících 
zařadila jen překopnutá přípojka ply-
nu. K této události naše jednotka ne-
vyjela, protože kvůli pracovním po-
vinnostem se ve čtvrtek 12. 5. 2022 
v  10 h nedokázalo sejít dostatečné 
množství členů. K  jiným zásahům 
jsme povoláni nebyli.

Z  reprezentačních povinnos-
tí bych ještě vzpomenul hasičskou 
pouť na sv. Hostýně k hasičskému pa-
tronu sv. Floriánu, která proběhla dne 
31. 4. 2022 i za účasti našich mladých 
členů.

Hned v květnu se nám naplno roz-
běhly hasičské soutěže. 14. 5. jsme 
se zúčastnili okrskové soutěže, která 
proběhla na hřišti v Bylnici, kterou ale 
pořádalo SDH Brumov. Na této soutěži 
jsme v kategorii mužů i mužů nad 35 
let obsadili 2. místo. Ve svých katego-
riích se zúčastnili i naši žáci a v koneč-
ném součtu jsme z tohoto klání odjeli 
celkem s  pěti poháry. Po okrskové 

SDH NedašovSDH Nedašov
soutěži se naše starší žákyně zúčast-
nily okresního kola postupové soutě-
že hry Plamen. V této hře jde o fi nální 
součet umístění z  jednotlivých disci-
plín tak, aby fi nální číslo bylo co nej-
nižší. Vítěz pak postupuje na krajské, 
případně i celorepublikové klání. Naše 
žákyně obsadily v konkurenci 17 týmů 
6. místo ve štafetě 4x60m, 8. místo ve 
štafetě CTIF, nádherné 3. místo ve šta-
fetě požárních dvojic a 6. místo v po-
žárním útoku. V celkovém hodnocení 
tak skončily na 7. místě.

Soutěžní sezónu bych tentokrát 
mimo již zmiňované soutěže rozdělil 
dle kategorií. V závodech jednotlivců 
v běhu na 60m překážek jsme se zú-
častnili závodů v Hovězí, kde Martin 
Vaněk skončil v  minipřípravce na 2. 
místě (21,30s), Magdaléna Vaňková 
v přípravce na 5. místě (20,10s), Jana 
Masařová v mladších žácích taktéž na 
5. místě (16,97s) a ve starších žácích 
Adéla Vaňková na 14. místě (14,49s). 
V Oznici reprezentoval náš sbor Mar-
tin Vaněk 4. místem (23,14s) a  pří-
pravku Magdaléna Vaňková 6. mís-
tem (18,64s). Starší žákyně si vybraly 
TOP soutěže v této disciplíně, které se 

v ČR konají. Konkrétně to byl halový 
závod v Praze, kde ze 357 závodníků 
skončila Simča Fojtíková na 23. mís-
tě (12,99s), 130. byla Míša Řeháková 
(14,64s), 211. Jana Masařová (15,87s) 
a  285. Adéla Kolínková (18,41s). Na 
dalším obdobném halovém závo-
dě v Ostravě se naše reprezentantky 
umístily mezi 272 závodnicemi na 84. 
místě Simča Fojtíková (13,83s) a 224. 
Adéla Kolínková (16,21s). V celkovém 
hodnocení českého halového pohá-
ru obsadila Simča Fojtíková 61. místo.

Žákyně se taktéž zúčastnily pro-
zatím dvou závodů halového poháru 
hasičského kvarteta, což je obdoba 
štafet 4x60m. V prvním závodě v Opa-
vě obsadily ve složení Adéla Vaňková, 
Adéla Kolínková, Jana Masařová a Sim-
ča Fojtíková s časem 54,47s 19. místo 
ze 30 družstev, na závodě v Trutnově 
ve složení Amálie Švachová, Adéla 
Kolínková, Míša Řeháková a Simča Foj-
tíková po výkonu 56,69s obsadily 12. 
místo ze 17ti družstev.

V  královské disciplíně hasičského 
sportu – požárním útoku jsme za ce-
lou sezonu získali následující úspěchy. 
Přípravka se zúčastnila sedmi soutěží, 
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na šesti z  nich nenašla přemožitele 
a  pouze jednou se musela poklonit 
soupeřům. Za zmínku zcela jistě stojí 
výkon z Ubla, kde přípravka dosáhla 
skvělého času 24,82s. Mladší žáci se 
zúčastnili 17 pohárových soutěží, ze 
kterých přivezli 3 poháry a  nejlepší 
výkon byl v Návojné s časem 14,19s. 
Starší žákyně odběhaly 18 soutěží, 
přivezly 4 poháry a nejlepšího výko-
nu dosáhly 2. místem v  Tečovicích, 
kde v těžké konkurenci zaznamenaly 
čas 15,78s. První zářijový víkend již 
tradičně patřil našim domácím sou-
těžím. V sobotu 3. 9. proběhla dětská 
pohárová soutěž. V kategorii starších 
žáků jsme zaznamenali 12 družstev, 
vítězný Křekov předvedl čas 13,86s, 
naše žákyně bohužel nedokončily. 
V  mladších žácích bylo 11 družstev, 
vyhrál opět Křekov a naši mladší žáci 
A byli šestí, béčko svůj pokus nedo-
končilo. V přípravce jsme měli jen dvě 
družstva, vyhráli naši nejmladší hasiči 
před družstvem z Loučky. V neděli 4. 
9. pak proběhlo předposlední kolo 
zlínské ligy požárního sportu. Celkem 
se zúčastnilo 54 družstev, v kategorii 
žen vyhrály Vlachovice, v  dorosten-
kách Pohořelice, v mužích Zbora v re-
kordním čase pod 14 s (13,96s), v do-
rostencích Veselá a v mužích nad 35 
let domácí veteráni.

Začátkem října se naše starší žá-
kyně ve složení Adéla Vaňková, Adéla 
Kolínková, Zuzka Surá, Jana Masařo-
vá a Simča Fojtíková zúčastnily závo-
du požární všestrannosti, jinak mezi 
hasiči zvaný orienťák (orientační běh 
doplněný pěti stanovišti s  úkoly – 
střelba ze vzduchovky, základy topo-
grafi e, první pomoc, stezka zručnosti 
a určování prostředků požární ochra-
ny). Naše družstvo obsadilo 10. místo 
z 21 zúčastněných družstev.

Abychom našim spoluobčanům 
přiblížili blíže naši činnost, uspořádali 
jsme 20. 8. druhý ročník hasičského 
odpoledne. První část byla určena 
dětem, které si po splnění desíti sta-
novišť mohly vyzvednout odměnu za 
svou snahu, navečer pak k tanci a po-
slechu zahrála Závršanka. Akci jsme 
i  přes nepřízeň počasí vyhodnotili 
jako úspěšnou a zcela určitě bychom 
v ní rádi pokračovali. 
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Na konci prázdnin jsme pak pro 
naše mladé hasiče uspořádali první 
letní tábor. Celkem se této akce, která 
proběhla na singulární chatě v  Bru-
mově, zúčastnilo 15 dětí. Ve třech 
dnech pro ně byl připraven bohatý 
doprovodný program, mimo nácvik 
závodu požární všestrannosti napří-
klad výšlap na Vršatec, stezka odvahy 
či exkurze u  profesionální jednotky 
HZS Valašské Klobouky. Věříme, že se 
našim hasičům tábor líbil a že v příš-
tím roce bude účast ještě větší.

V podzimních a zimních měsících 
se naše družstva účastní Uzlovací 
ligy Zlínského kraje, z  které jedno 
kolo budeme premiérově hostit i my 
v  místním KD. Toto kolo proběhne 
21. 1. 2023. Na tento přebor zručnosti 
Vás všechny srdečně zveme. Taktéž 
budou probíhat pravidelné trénin-
ky v  místní tělocvičně tak, abychom 
v  nadcházející sezóně byli ještě více 
konkurenceschopnější ve všech dis-
ciplínách. 

Závěrem bych rád za celý náš sbor 
poděkoval bývalému vedení naší 
obce za projevenou podporu a nově 
zvolenému zastupitelstvu bych chtěl 
popřát hodně úspěchů v nadcházejí-
cím volebním období. Bez podpory 
obce bychom byli jen těžce schop-
ni vše výše uvedené zorganizovat. 
Zároveň bych rád využil této příleži-
tosti, abych poděkoval všem dalším 

sponzorům, aktivním členům, jejich 
partnerům a partnerkám a taktéž ro-
dičům dětí, kteří taktéž přiložili ruku 
k dílu. Vám všem i všem našim spolu-
občanům přeji šťastné a veselé proži-
tí svátků vánočních a do nového roku 
hlavně hodně zdraví, štěstí a  životní 
pohody.

Jakub Vilímek
starosta SDH Nedašov

Čas utekl jako voda, od doby, 
kdy vyšel květnový zpravodaj a  už 
tu máme prosinec. Za tuto dobu se 
v  Senior klubu konalo několik akcí. 
U příležitosti 15. výročí založení Se-
nior klubu Nedašov jsme uspořáda-
li slavnostní posezení s  pozvanými 
hosty, kteří s našim klubem jakkoliv 
spolupracují a  také z  přátelských 
klubů z Tuchyně a  ze Vsetína. Mezi 
pozvanými hosty nechyběla ani paní 
starostka Alena Nováková a pan mís-
tostarosta Martin Ptáček. Nechyběla 
ani slavnostní večeře a  členky klu-
bu upekly sladké i  slané dobroty 
k  zakousnutí. Ze Vsetína přijely dvě 
harmonikářky, ke kterým se přida-
la i  naše členka Maruška Nováková 
a bylo veselo. Společně jsme si zazpí-
vali a dobře se pobavili až do pozd-
ních hodin. Dále se čtyřčlenný tým 
Senior klubu zúčastnil turnaje v pé-
tanque v Luhačovicích, který pořádá 
pravidelně Zlínský kraj a  také semi-
náře na téma „Novela insolvenční-
ho zákona“. Uspořádali jsme zájezd 

Senior klub NedašovSenior klub Nedašov
do termálních lázní Polný Kesov na 
Slovensko, kterého se pravidelně zú-
častňují i  občané Nedašova a  okol-
ních obcí a naši kolegové z Tuchyně. 

V srpnu jsme dostali pozvání na ta-
neční zábavu do Tuchyně, kde jsme 
se dobře pobavili a zatančili. Při po-
řádání „Dožínek“ jsme se podíleli na 
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výrobě dožínkových věnců a ostatní 
výzdoby k dožínkám.

V říjnu byla mše svatá za zemře-
lé a  živé členy Senior klubu. Také 
jsme Den seniorů v  klubu oslavili 
a k dobré pohodě nám na harmoni-
ku zahrál Dominik Novák. Dále jsme 
uspořádali zájezd na Svatý Hostýn 
na „Hubertskou pouť“ a další zájezd 
na dušičkové nákupy do Polska, kde 
se rovněž zúčastňují občané Ne-
dašova a  okolí a  naši kolegové ze 
Vsetína. V listopadu jsme pozvali na 
naši besedu bývalou paní starostku 
Alenu Novákovou, které jsme chtěli 
poděkovat za spolupráci a  podpo-
ru našeho klubu po celé její období 
starostování s předáním malé pozor-
nosti. Zároveň jsme pozvali nového 
starostu pana Martina Ptáčka, aby-
chom ho přivítali v jeho nové funkci 
a popřáli hodně sil a úspěchů v této 
nelehké práci pro naši obec a  dou-
fáme, že naše spolupráce bude i na-
dále pokračovat. V listopadu oslavila 
naše členka Věra Svozilová životní 
jubileum 60 let a my jí i touto cestou 
přejeme hodně zdraví, štěstí, elánu 
a Božího požehnání do dalších let. 

Při rozsvícení vánočního stromu 
se naše členky zúčastní s  předvá-
děním řemesel. V  prosinci budeme 
mít v  klubu tradiční „Mikulášskou 
nadílku“ a  rozloučení se starým ro-
kem. Chtěla bych ještě touto cestou 
poděkovat celému bývalému obec-
nímu zastupitelstvu pod vedením 
paní starostky Aleny Novákové za 
vstřícnost, spolupráci a  podporu 
našeho klubu a věřím v dobrou spo-
lupráci i  s  novým obecním zastupi-
telstvem pod vedením nového pana 
starosty Martina Ptáčka a  přeji, aby 
se vše dařilo a  naše obec i  nadále 
vzkvétala. Nyní již prožíváme ad-
ventní dobu a  pomalu se připravu-
jeme na vánoce. Všichni víme jaká je 
situace ve světě a proto bych chtěla 
popřát všem krásné, šťastné a klidné 
vánoční svátky prožité v kruhu svých 
blízkých a  do nadcházejícího roku 
2023 hodně zdraví, štěstí, spokoje-
nosti a Božího požehnání.

Ludmila Dubčáková, 
předsedkyně Senior klubu Nedašov
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Vážení spoluobčané!
Podzimní sezóna je za námi a mo-

mentálně si dopřáváme zasloužený 
zimní odpočinek. A co všechno se od 
posledního vydání obecního zpravo-
daje v našem oddíle událo? Ihned po 
skončení jarní sezóny jsme se vrhli do 
opravy betonové zídky u tribuny, která 
byla již v havarijním stavu. Výstavbou 
nové zídky jsme zajistili bezpečnost, 
ale také větší komfort pro návštěv-
níky celého areálu. Dále jsme v  letní 
přestávce uspořádali tradiční Turnaj 
rodů, ve kterém si to opět rozdalo pět 
mužstev – Nováci, Fojtíci, Kolínci, Hol-
bové a „Zbytek světa“. V 19. ročníku se 
z celkového prvenství nakonec rado-
valo mužstvo „Zbytku světa“, jež se vy-
rovnalo v historické tabulce doposud 
nejúspěšnějším Kolínkům (8x vítěz). 
Součástí Turnaje rodů byl i Dětský den, 
který se opět povedl a je třeba podě-
kovat jeho organizátorům. Dále jsme 
uspořádali Memoriál Josefa Švacha, 
kde se utkala mužstva Nedašova „A“, 
Nedašova „B“ a  Nedašovy Lhoty. Při-
pravili jsme taktéž vzpomínkový Me-
moriál Josefů Kolínků, na jejichž po-
čest se odehrálo dorostenecké utkání 
Nedašov – SK Zlín 1931. Poslední kul-
turní akcí letošního roku byl 4. Kate-
řinský ples, ve kterém se premiérově 
představila kapela Fašiang band.

Po sportovní stránce jsme měli 
v klubu opět napilno. V letní přestáv-
ce se náš oddíl nově rozrostl o jedno 
mládežnické družstvo, a tak momen-
tálně startujeme ve dvou mužských 
a  čtyřech mládežnických soutěžích, 
což je pro nás dosavadní maximum. 
„A“ mužstvo po úspěšné jarní záchra-
ně opět startuje v nejvyšší zlínské sou-
těži – Krajském přeboru. Úzký kádr 
a  náročnost soutěže nám bohužel 
nedovolili posbírat více bodů, tudíž 
přezimujeme na prozatímním 12. mís-
tě s náskokem pěti bodů na poslední 
Bystřici pod Hostýnem. „B“ mužstvo 
zahájilo sezónu v  nejnižší IV. třídě 
skupině C. Podzimní neporazitelnost 
v  čele s  šesti výhrami a  čtyřmi remí-
zy vynesla týmu 2. místo s minimální 
ztrátou na vedoucí Sehradice. Nově 

TJ NEDAŠOVTJ NEDAŠOV
založené dorostenecké družstvo za-
hájilo ročník v Okresním přeboru. Jed-
no z  nejmladších mužstev v  soutěži 
zatím nabírá zkušenosti a po podzimu 
se umístilo na 9. místě před Halenko-
vicemi a Kostelcem. Družstvo starších 
žáků nastupuje i  v  letošním ročníku 
v Okresním přeboru skupiny C. Bohu-
žel se po generační výměně mužstvo 
teprve poznává a momentálně obsa-
zuje poslední 6. místo. Mužstva starší 
a mladší přípravky společně nastupují 
v  Okresním přeboru skupiny E, který 
se hraje turnajovou formou s  kluby 
z Nevšové, Vizovic a Horní Lhoty. 

Nejbližší akcí pro naše členy bude 
každoroční Valná hromada, která se 
uskuteční v  sobotu 18. února 2023 
v 16:30 ve vestibulu KD. Jarní část mis-
trovské sezóny zahájí naše „A“ mužstvo 

v neděli 26. března od 15:00 v Nevšo-
vé. Následovat bude domácí utkání 4. 
dubna proti vedoucímu celku ze Strá-
ní. Ostatní mužstva budou zahajovat 
své soutěže později. V letní pauze poté 
chceme zorganizovat např. 20. ročník 
Turnaje rodů, nebo již 50. ročník Me-
moriálu Josefa Švacha. Všechny akce 
však budou včas oznámeny.

Závěrem děkujeme všem hráčům, 
trenérům, funkcionářům a fanouškům 
za podporu, obětavou práci a vzornou 
reprezentaci ať už našeho oddílu, ale 
i  celé obce. Velké poděkování si tak-
též zaslouží naši sponzoři, kteří se fi -
nančně podíleli na náročné výstavbě 
zídky, ale i chodu celého oddílu. Všem 
občanům Nedašova přejeme příjem-
né prožití svátků vánočních a šťastný 
vstup do nového roku 2023!
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Ve školním roce 2022/2023 na-
vštěvuje školu 269 žáků, z  toho 133 
z Nedašova, 69 z Návojné, 57 z Neda-
šovy Lhoty, 5 žáků dojíždí z  Brumo-
va. Ve škole se vzdělává také 5 žáků 
z  Ukrajiny. Oproti loňskému roku se 
v základní škole snížil počet o 11 žáků. 

Naše škola poskytuje žákům kro-
mě pravidelného vzdělání i  další 
možnosti. Nabízí jim vyžití v různých 
zájmových kroužcích a vede žáky ke 
zdravému životnímu stylu. Mohou 
navštěvovat tyto zájmové kroužky: 
Veselá fl étnička, sportovní kroužky, 
keramika, Mladý vědec a  rybářský.  
Kroužky pracují pod vedením peda-
gogů naší školy a  externí pracovni-
ce. Nadále pokračuje  projekt Šab-
lony pro MŠ a  ZŠ Nedašov III., který 
především nabízí žákům možnost 
doučování. Aktivity projektu se také 
týkají personální podpory MŠ (škol-
ní asistent). Mimo to učitelé pro žáky 
zajišťují a  organizují řadu soutěží – 
Pythagoriáda, Logická olympiáda, 
Přírodovědný klokan, Mladý chemik, 
Valašská sportovní liga, výtvarná ko-
miksová soutěž Adra.  Žáci  6. ročníku 
se zapojili do celostátní projektové 
akce „Projekt 72 hodin“, kde spolu se 
zaměstnanci obce Návojná vysadili 
v  obci 30 ovocných dřevin. Tradičně 
proběhl na naší škole Den stromů. 

Z činnosti ZŠ a MŠ NedašovZ činnosti ZŠ a MŠ Nedašov
K  udržování zvyků a  tradic pořádá-
me výstavy prací žáků v  prostorách 
školy. Také akce Mikulášská nadílka, 
Vánoční malování - vánoční radování 
a vánoční jarmark se staly hezkou tra-
dicí viz webové stránky školy www.
zsnedasov.cz

V hodinách výuky tělocviku probí-
há plavecký výcvik 2. a 3.  ročníku. 

V rámci prevence sociálně-patolo-
gických jevů proběhly pro žáky bese-
dy a přednášky a kurzy zaměřené na 
aktuální témata. Nezapomněli jsme 
ani na kulturu. V  listopadu se usku-
tečnil výchovný koncert,  žáci navští-
vili divadlo anglickém jazyce a  žáci 6. 
ročníku zinscenovali a zahráli si diva-
dlo „ Betlémský casting“.

Do mateřské školy dochází v sou-
časné době 43  dětí, z toho je 22 dětí 
předškoláků.  Jsou zde dvě oddělení – 
Sluníčka a Sovičky. Pracuje zde krou-
žek Školička před školou a pravidelně 
probíhají hrací odpoledne pro děti, 
které nenavštěvují mateřskou školu. 
V naší MŠ letos probíhají tři projekty. 
Vaříme si pro radost – zde děti sezna-
mujeme se sezónními potravinami 
a s jejich dalším využitím. Poznáváme 
naše okolí – děti se seznamují s oko-
lím obce Nedašov a také s její historií. 
Se Sokolem do života – pomocí pohy-
bových aktivit rozvíjíme u dětí pohy-

bovou gramotnost. V  letošním roce 
jsme opět uspořádali několik akcí 
s rodiči. Velmi zdařilé bylo ,, Uspávání 
broučků s dýňovou stezkou“ ve spo-
lupráci s žáky ZŠ, dále výroba rodin-
ného erbu a  Vánoční tvoření rodičů 
s dětmi.

Podařilo se nám nacvičit divadel-
ní vystoupení ,, O  12 měsících“. Celý 
průběh přípravy si děti s radostí uží-
valy. Odměnou za jejich úsilí jim byl 
velký potlesk nejen v Nedašově  Lho-
tě, ale i v KD Nedašov při rozsvěcová-
ní vánočního stromečku. 

Jako každý rok proběhla mikuláš-
ská nadílka po dvouleté pauze opět 
ve spolupráci se žáky devátých tříd. 
Děti se také starají o zahrádku školky  
a pokračuje „ Malá technická univer-
zita „. 

V  současné době nás trápí ceny 
energií, elektřiny a  plynu. Také další 
provozní náklady v  rozsáhlé budově 
školy jsou fi nančně náročné v souvis-
losti s růstem cen.  Je třeba také řešit 
již technicky nevyhovující kotelnu 
a ohřev vody. 

Škola je základ života, proto děku-
ji všem, kteří nám pomáhají budovat 
a rozvíjet tento základ a věří,  že vy-
naložené úsilí v  budoucnu přinese 
dobré ovoce.

Mgr. Milan Mužík, ředitel školy 
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Milí přátelé, 
advent, vánoční svátky a  konec 

občanského roku nám přinášejí nové 
příležitosti a  také různá obdarování. 
Advent z latinského slova advenio je 
o přicházení, ať už Spasitele, zachrán-
ce a nebo nejlepšího lékaře člověka, 
na kterého lidstvo čeká. Vánoce jsou 
o největším obdarování, tedy o sklo-
nění se Boží lásky v dítěti a v chudých 
jeslích. A vstup do nového roku nám 
ukazuje stálý a trvalý pohyb v časech 
špatných i dobrých a dává příležitost 
toho co je před námi. 

Vloni jsme oslavili třicáté výro-
čí NADĚJE v  Nedašově. Přes přelom 
roku jsme připravili a  letos jsme vy-
dali almanach (sborník), jako vyjád-
ření poděkování vlastně vám všem 
za naše působení a  vaši podporu. 
Děláme také určitou reklamu tomuto 
místu. Pobočka NADĚJE působí v Ne-
dašově od roku 1991 a dosud prošlo 
domovem 458 klientů. Aktuálně má 
u nás domov jedenáct obyvatel obce 
Nedašov. Jsme také významný míst-
ní zaměstnavatel. Aktuální počet za-
městnanců s bydlištěm v Nedašově je 
dvacet tři. NADĚJE působí ve většině 
krajů České republiky a  patří mezi 
největší nestátní neziskové organiza-
ce poskytující sociální služby, má cel-
kově okolo 800 zaměstnanců. 

Almanach s  názvem „30 TVÁŘÍ 
NADĚJĚ“ shromažďuje třicet ohléd-
nutí za třiceti roky NADĚJE v  Neda-

NADĚJE v NedašověNADĚJE v Nedašově
šově a  nabízí příspěvky od různých 
osobností a také od klientů domova. 
V  prvním oddíle se dovíme o  ději-
nách domova od Aleše Naňáka, dále 
následuje příspěvek od prvního po-
revolučního českého premiéra Petra 
Pitharta, příspěvek o  vzniku Naděje 
v Nedašově nám zaslal také její spo-
luzakladatel Ilja Hradecký, o své cestě 
od starosty k  řediteli píše František 
Švach, o  své zkušenosti nám zaslala 
příspěvek také paní Věra Luxová (vdo-
va po Josefu Luxovi), také současný 
ústřední ředitel z Prahy Jan Vaněček, 
a přispěla také budovatelka naší po-
bočky Eva Ludvíčková a náš význam-
ný dobrodinec Tomáš Lyžbicki.

V dalším oddíle následují velmi sil-
né příběhy našich klientů a také spo-
lupracovníků. Některé možná znáte 
i  osobně. Můžeme jmenovat Noru 
Střelcovou, Antonína Naňáka, Jola-
nu Fojtíkovou, Boženku Bařinkovou, 
Františku Juřenčákovou, Marii Bu-
kovčanovou, Františka Mikše, Ivanu 
Matúšů, paní Marii, Ludmilu Ptáčko-
vou, pana Josefa, Olgu Brzoskovou, 
Marii Lysáčkovou, Ludmilu Chupíko-
vou, Petra Bůčka, Jiřího Vítka.

Do závěrečného oddílu nám 
přispěli senátor Jiří Čunek, historik 
a profesor Tomáš Petráček, odborník 
na etiku Jan Czudek, biblista Stanislav 
Pacner, misionář a bývalý farář v Ne-
dašově otec Marek Kurzyński a v ne-
poslední řadě také bývalý olomoucký 

arcibiskup a  nový primas český Jan 
Graubner, do jehož péče Nedašovská 
farnost patřila desítky let. 

Kniha vyšla v  nákladu 550 kusů 
a chceme s ní vyjádřit poděkování za 
roky krásného přijetí v tomto regionu 
a  spolupráce. Naše práce a  služba se 
dotkla velkého množství osob a rodin 
v našem regionu a nebo jejich příbuz-
ných. Rozhodli jsme se, že knihu jako 
poděkování věnujeme právě rodinám 
v  Nedašově a  zároveň jako projev 
vstřícnosti k  charitativnímu a  misijní-
mu dílu, které náš domov koná. Velmi 
si vážíme i šíření dobré pověsti o nás, 
a  také za osobní a  přátelské vztahy 
v jakékoliv situaci. Snad se Vám již ten-
to almanach dostal do rukou a potěšil. 
Přijměte ho nebo čtěte jako projev 
naděje, kterou všichni potřebujeme. 
Také si budeme velmi vážit, pokud 
nás budete podporovat v našich roz-
vojových záměrech. Pokud byste 
i zvažovali zaslat nám příspěvek, tak si 
dovolujeme požádat, aby jste uvádě-
li u  účtu 1404139329/0800 variabilní 
symbol 161. Pokud chcete ještě další 
almanach získat do osobního vlast-
nictví, tak se po telefonické domluvě 
můžete stavit u nás a rádi se o něj po-
dělíme.

Dovolte, abych Vás nejenom po-
zval k  návštěvám vašich blízkých 
a přátel, ale také do našeho domova 
pokojného stáří. 

Petr Žůrek, ředitel pobočky



12

Nedašovský zpravodaj Prosinec 2022

Vydala obec Nedašov v nákladu 420 ks. Datum vydání 5. 5. 2022. Neprošlo jazykovou úpravou.
Grafi cká úprava a tisk: Tiskárna Brázda - www.TiskarnaBrazda.cz


